
Minnebok

Hans Næss
f. 25 - 6 - 1925     d. 22 - 1 - 2023



Hadeland 27. januar 2023

Vår alles kjære 

Hans Næss 
født 25. juni 1925 

sovnet stille inn i dag, 
på Skjervum helse- og 

omsorgssenter. 
Gran, 22. januar 2023. 

Takk for alle gode minner 

Anne Marie † 
 

Thorstein 
Arne 
Nils Magnus 
Kjell 
Knut 

Eli 
Berit 
Anne 
Jane 

Jorid 

Barnebarn og oldebarn 
 
Magne (bror)  

 
Reidun 

Åse (venn)  
 

Øvrig familie 

Begraves fra 
Nikolaikirken 

torsdag 2. febr. kl. 13.00. 
Like kjært som blomster 

er en gave til 
Skjervum avd. 2, 

velferdstiltak for de 
ansatte. Gaven kan gis i 
kirken eller til konto nr. 

2020.07.04216, 
mrk. "Hans Næss". 

Sørgehøytideligheten 
avsluttes ved graven. 

Minneside på jolstad.no 

Hadeland 10. februar 2023
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Søsterkirkene



Br. Ekeberg AS
Tlf.: 61 33 20 30 - jolstad.no

Takk for at du kom
og var sammen med oss i dag.
Takk for blomster og takk for

gaver til Skjervum avd. 2.
Familien

Prest: Anne Helene Jørstad
Organist: Natalia Medvedeva

Solist: Rolf Magne Berget
Kirketjener: Kari Røken Alm

Minneside

VED GRAVEN
Å leva, det er å elska det beste di sjel fekk nå;

å leva, det er i arbeid mot rikare mål å trå.
____________

Å leva, det er å leggja all urett og lygn i grav;
å leva, det er som havet å spegla Guds himmel av.

 ©
 in

m
em

or
y.

no
 | 

D
es

ig
n:

 1
03

6

Hans Næss
f. 25 - 6 - 1925

d. 22 - 1 - 2023

Nikolaikirken
torsdag 2. februar 2023



MUSIKK
Ut mot havet – E. Fliflet Bræin

FELLESSANG
Det hev ei rose sprunge ut av ei rot så grann.
Som fedrane hev sunge: Av Isais rot ho rann,
og var ein blome blid midt i den kalde vinter
ved mørke midnattstid.

Om denne rosa eine er sagt Jesajas ord.
Maria møy, den reine, bar rosa til vår jord.
Og Herrens miskunnsmakt det store under gjorde
som var i spådom sagt.

Guds rose ljuvleg angar og skin i jordlivs natt.
Når hennar ljos oss fangar, ho vert vår beste skatt.
Me syng i englelag: No er det fødd ein Frelsar,
og natti vart til dag.

MINNEORD

OPPLESNING
Ein farfar i livet – O. Nordstoga

SKRIFTLESNING

FELLESSANG
Kjærlighet fra Gud springer like ut
som en kilde klar og ren. I dens stille bunn,
i dens dype grunn gjemmes livets edelsten.

Kjærlighet fra Gud som en yndig brud
kommer smykket til oss ned. Lukk kun opp din favn,
kom i Jesu navn, himlen bringer den jo med.

Kjærlighet fra Gud er det store bud,
er det eneste jeg vet. Bli i kjærlighet,

og du har Guds fred, for Gud selv er kjærlighet.

ANDAKT

HERRENS BØNN
Vår Far i himmelen!

La navnet ditt helliges.
La riket ditt komme.

La viljen din skje på jorden
slik som i himmelen.

Gi oss i dag vårt daglige brød,
og tilgi oss vår skyld,

slik også vi tilgir våre skyldnere.
Og la oss ikke komme i fristelse,

men frels oss fra det onde.
For riket er ditt

og makten og æren i evighet.
Amen.

FELLESSANG
Deilig er jorden, prektig er Guds himmel,

skjønn er sjelenes pilgrimsgang! Gjennom de fagre
riker på jorden går vi til paradis med sang.

Tider skal komme, tider skal henrulle,
slekt skal følge slekters gang; aldri forstummer

tonen fra himlen i sjelens glade pilgrimssang.

Englene sang den først for markens hyrder;
skjønt fra sjel til sjel det lød: Fred over jorden,

menneske, fryd deg! Oss er en evig Frelser født!













































Kjære far, svigerfar, farfar og oldefar

Så var også din tid kommet til å gå ut av tiden. Men det er ikke alle forunt
å få være med så lenge som du fikk. Ei heller å få oppleve alt det du fikk
ta del i så lenge livet spilte på lag.
Du fikk være med på ei reise som innholt det meste et liv har å by på,-
både på godt og vondt.

Du ble født 25 juni i 1925 i 2 etasje på småbruket Ner-Forten i Gran. Du
ble født inn i relativt små kår der foreldrene dine – Nelly og Magnus -
nettopp hadde kjøpt seg et stykke jord og som ellers var i ferd med å
bygge seg sin egen framtid. Du gikk inn i en søskenflokk som etter hvert
talte fem barn.

I oppveksten din og tidlig i ungdomsåra måtte alle ta i et tak. Jeg vet at
du var med både på åkeren, i skogen, som murersvenn, hjelpemann i
Fortenmølla og bilmekaniker. Selv om det til tider kunne bli strevsomt,
førte dette til at du ble en utmerket all-rounder. Senere i livet skulle det
vise seg at all denne erfaringen fra tidlige år skulle komme svært godt
til nytte.

Sjøl om det ikke vanket så mye gods og gull i de første årene av ditt liv
far, så vet vi at du hadde et rikt liv på andre måter. Du fikk mange gode
venner der dere for eksempel delte interessen for turning. Jeg kan huske
at du svingte deg i turn-ringene hjemme på Ner- Forten helt til du var
80 år. Du fikk i det hele en trygg oppvekst som i stor grad var med på
å prege deg som person og medmenneske senere i livet.

Etter grunnskolen valgte du å begynne på lærerskolen i Elverum. Dette
valget skulle vise seg å bli svært avgjørende for resten av ditt liv, -det vil
si de neste 70 åra.

Tidlig på 50 tallet traff du din store kjærlighet i livet Anne Marie (Maja)
født Seiersten– som også ble vår mor. Hun kom inn i ditt liv som en frisk
vårvind, som du selv uttrykte det en gang, og dere giftet dere i 1952.

Det var ingen lett øvelse å skaffe seg langvarig lærerjobb på den tiden,
Det ble derfor en del alenetid, både for mor og deg. Det var gjerne bare
års-vikariater å oppdrive så du måtte bytte skole og arbeidssted nesten
hvert år. Dette førte deg til både Nittedal og deretter til Bamble -mens
mor ble igjen på Jaren.

Du jobbet også ved skolene på Eina og i Vang ved Hamar, men dit fulgte
både mor og vi unga med på flyttelassene.

Far hadde nok et ønske om kunne fortsette å bo og virke ved Hamar,
men tidligere var det jo vanlig å overta landbrukseiendommen etter
foreldrene, så ferden endte til slutt på småbruket Ner-Forten i Gran, der
vi bosatte oss i 1959.

I tiden fra 1953 til og med 1957 fikk du 4 sønner sammen med vår kjære
mor. Sønn nr fem fikk dere først i 1964. Dette krevde selvsagt både tid
og oppmerksomhet fra både deg og mor, men på tradisjonelt vis var
det vel mor som måtte bære det tyngste lasset på hjemmebane. Du har
imidlertid mange ganger gitt uttrykk for stor respekt og beundret mor
for den jobben hun gjorde med oss gutta.

På Ner-Forten prøvde du deg noen få år som småbruker samtidig som
du jobbet som lærer på Sanneskolen, men innså ganske snart at bonde
var du ikke. Det var i grunn like greit for oss smågutta som til stadighet
måtte luke ugras i potetåkeren om sommer`n.



Da sønn nr fem kom til verden i 1964 var eldstemann blitt 11 år og svært
interessert i musikk. Han ville begynne i Gran Guttemusikk. Du mente
dette var fornuftig, og poden ble derfor kjørt på musikkøvelse hver
torsdag i mange år. Etter hvert ble også flere av gutta med i
guttemusikken. Ganske snart ble du så mye involvert i musikkens
administrasjon at du ble valgt til formann i Guttemusikkens styre, noe
du fortsatte med både i 60 -og senere i 70-åra.

Og her er vi inne på noe av kjernen i alt du foretok deg gjennom ditt
lange liv. Du gikk inn i alle oppgaver 100 prosent..

Selv om du alltid var interessert i musikk, ble du likevel – etter mitt syn
- aldri noen habil instrumentalist. Ditt instrument var i stedet stemmen.
Du var meget god til å synge. Du elsket å synge, -både i tide og u-tide
syntes vi barna- særlig da vi var mindre.

Du startet vel allerede i 1952 i Vestre Gran Blandede kor og hadde
kontinuerlig styreverv og -eller arbeidsoppgaver relatert til driften av koret
fram til 2007. På den tiden var du dessuten aktiv sanger og til tider
dirigent i tre kor på Hadeland, herunder Vestre Gran Blandede kor.

Du var også involvert i svært mange andre samfunnsmessige oppgaver
der din innsats særlig var rettet mot det norske språket, dialekter,
slektsgransking og lokalhistorie. Gjennom ditt virke har du gjort historien
vår kjent langt ut over Hadelands grenser gjennom en fenomenal innsats.
Alt skjedde ulønnet. Intet ble gjort halvveis.

Det vil nok føre for lang å komme inn på alle arenaene der du har vært
en lederskikkelse på kulturfronten, så jeg vil derfor nøye meg med å
nevne de mest fremtredende områdene.

Lokalhistorie på Hadeland siden 1960-tallet
Leder for Gran historielag i 21 år
Leder for Vestoppland slektshistorielag, avd Hadeland fra 1983
Forfatter av ulike bøker og artikler, herunder deler av serien «norske
gardsbruk»
Kordirigent

Ledet digitalisering av gamle kirkebøker
Privat slektsgransking

Og ikke minst:
Aktiv i kontaktforum Hadeland- Amerika der du blant annet fant fram
historiene til utvandrede Hadelendinger og deres slekter.

I den forbindelse hendte det flere ganger at det plutselig stod helt
fremmede personer med Norsk-amerikansk morsmål ute på tunet på
Ner-Forten og spurte etter deg far.
Ofte kom disse med tog til Gran og spurte tilfeldige i Vassenden om de
kjente til noen som var dyktige på slekt. Svaret var da gjerne, dere får
spørre`n Hans.
Når de så kom til Ner-Forten, var du ikke snauere enn at du inviterte de
inn og lot de gjerne overnatte. Du hadde jo hus på 210 kvadrat med 4
ledige soverom.

I arbeidet med slektsgranskning ble det snart nødvendig å etablere
kontorer i andre etasje på livøre der du bodde. Du hadde først det vi
kalte vegg til vegg kontorpult, men måtte snart ta i bruk flere rom for å
få nok plass. Det var for resten ikke så ofte du måtte lete etter svar i
bøker og dokumenter. Du hadde det meste lagret i hodet, og ble gjerne
kalt et levende leksikon.

Du hadde likevel en fantastisk boksamling hjemme på Ner-Forten. Flere
av disse står nå i en egen avdeling på biblioteket i Gran.

For alt ditt arbeidet på kulturfronten ble du tildelt Hadelandsprisen i 1999
og ikke minst Kongens fortjenestemedalje i gull i 2007

I tillegg til dine kulturelle interesser hadde du en stor forkjærlighet for
trearbeider.
Sløydkurset på Elverum i femtiåra la grunnlaget for både store og små
byggeprosjekt. Alt fra egendesignet vasketabberett til flere hele bolighus
både i Lunner, på Årnes og på Gran.

Noe av det største var vel å få Gran kommunes godkjenning til å bygge



ny vilkårsbolig på Ner-Forten i 1980. Dette til tross for at det stod en
vilkårsbolig der fra før – litt unna gårdstunet. I det prosjektet var du
godkjent som både anmelder, ansvarshavende, byggherre og utøvede
snekker. Gran kommune bemerket dog i ettertid at det syntes noe
overflødig og lite regningssvarende med to vilkårsbygg på et småbruk
av Ner- Fortens størrelse..

Under byggeprosessen av ny vilkårsbolig på Ner-Forten, fikk jeg lov til
å delta både som håndlanger og lærling. Læringskurven ble utrolig bratt,
men også meget lærerik. Du har i det hele tatt lært oss gutta svært mye
praktisk arbeid far -gjennom å la oss få delta på flere av husprosjektene
dine.

Du ble veldig tidlig interessert i biler og bilenes virkemåte. Dette førte
deg til Stenbergs bilverksted i Vassenden som mekaniker tidlig i voksen
alder. Dine kunnskaper om bil og motor kom svært godt med da du
kjøpte bil i 1962. Vi kan huske at du kom stolt som en hane hjem på
tunet med din første bil – en vælbrukt Pobeda av polsk fabrikat. Men
den bilen førte oss ut i verden, ikke minst til Danmark på familiens første
felles ferietur. Fire unger i baksetet uten belte og barnestoler.

Av ulike grunner hadde du ikke denne bilen så altfor lenge. Et par år
senere reiste du til Raufoss og kjøpte deg en helt ny Ford Cortina som
ble brukt til nye, spennende ferieturer som for eksempel til Nord-Møre,
gjerne med fire-fem unger i baksetet.

Du lot oss gjerne få låne bilene dine i vår ungdom, enten det var for at
Arne skulle komme til lærerskolen på Elverum, andre på ferie til Italia,
eller jeg på fest på Bergslia en lørdagskveld. Sånn i ettertid tenker jeg
at dette var egentlig en flott tillitserklæring og at du stolte på oss.

Ditt egentlige virke har jo i hele ditt voksne liv vært som skolemann og
lærer. Det er ikke få elever du har loset gjennom både framhaldsskole
og ungdomsskole. Det sier mye om ditt pågangsmot at du etterutdannet
deg i voksen alder ved lærerhøyskolen i Trondheim. Målet var å undervise
ved den nye ungdomsskolen i Gran fra 1969. Du oppnådde også dette
målet og du var ansatt ved ungdomsskolen til du gikk av med pensjon

for ca 30 år siden.

Under det meste av tiden som lærer ved ungdomsskolen, kjørte du også
skolebussen før og etter skoletid. Særlig kjørte du det vi kalte «
Bakkatrikken». For de som er kjent i Lynnebakka, synes det utrolig at
bussen gikk der på vinterstid.

At du kjørte skolebussen betydde at du også hadde tilgang til buss i
andre, mer private sammenhenger. Enten det var fotballtur til
Ekebergsletta I Oslo, musikkstevne i Kristiansund, sangerstevner eller
rundtur med amerikanske gjester, så stilte du som gratis sjåfør i lånt
buss. Jeg mener at dette vitner om raushet og en innsats ut over det
vanlige.

Du har også vært et godt forbilde og ei fin rettesnor når det gjelder å gå
all inn og tenke at intet oppdrag er for stort -før man har prøvd.

Du har dessuten vært et forbilde for hele familien i forhold til å takle livets
mørke sider,

Din kjære Anne Marie - vår mor - gikk dessverre bort så altfor tidlig.
Allerede i 1982 måtte hun gi tapt for sykdom og du ble sittende igjen
som enkemann. Mange hadde nok resignert etter en slik hendelse, men
du fortsatte like ufortrødent videre i livet og viste oss da på mange måter
at det lar seg gjøre å komme gjennom selv de mørkeste dagene.

Det hjalp nok at du hadde mange jern i ilden og at familien stadig vokste
rundt deg i form av 10 barnebarn og 18 oldebarn. De mange og gode
samtalene med Eli ved kjøkkenbordet gjennom mange år var også et
lyspunkt i en noen ganger grå hverdag.

Du satte også svært stor pris på de dagene du kunne være en del av
storfamilien. Særlig de gangene» alle 5 gutta, med sine familier, var
samlet på Ner- Forten. Da satt du ofte og skuet ut over «hele flokken
» som en ekte høvding.

Du satte også stor pris på å få delta når barnebarna reiste til Italia og



Portugal for å gifte seg, eller vi alle reiste til Odense i Danmark der Kjell
og hans familie har bodd i flere år. Du fikk dessuten en god venn i Åse
en tid etter mors bortgang, som på en god og fin måte fulgte deg på
den siste delen av din omfattende og innholdsrike livsreise.

Det er mange som nå vil savne en bauta i både lokalt og sentralt
foreningsliv, men aller mest vil du bli savnet som far, svigerfar, en farfar
og en oldefar.

Hvil i fred far.

Thorstein

























Å leve med sorg 



Det å savna
Det er eit privilegium 

å kjenna savn. 

Vondt, ja og tungt. 

Men det fortel 

om ein nærleik som var. 

Om varme, lys 

og latter. 

Det å savna er 

den andre sida 

av det å ha fått. 

Å ikkje kjenna 

savn, ville vera å 

aldri ha elska.

Bente Bratlund



Sorg er ikke en sykdom som kan behandles 
med noen enkle medisiner. Sorg handler om 
livets reaksjon på å ta avskjed med noen som 
er blitt en del av vårt liv og vår historie. 

I ukene etter et dødsfall opplever vi sorgen 
forskjellig. Noen trenger å være alene, 
mens andre ønsker fellesskap og støtte fra 
medmennesker. Familie, venner eller naboer 
kan være gode støttespillere i denne tiden. 
Mange synes det er vanskelig å dele sorg og 
savn med mennesker de omgås i det daglige. 
Da kan det være lettere å søke støtte hos noen 
som har ansvar for dette i sitt arbeide. I mange 
menigheter er det prester, diakoner eller 
andre som tilbyr samtaler eller sorggrupper. 

Organisasjoner som Human-Etisk Forbund, 
Røde Kors og Fransiskushjelpen har også 
tilbud i denne sammenheng. Noen kommuner 
har også opparbeidet et slikt tilbud. Disse 
mulighetene nevnes fordi vi vet at det kan 
være til hjelp for mange. Vi har noe å hente 
i å samtale med andre mennesker, enten 
individuelt eller i grupper.

Også barn sørger
Oppmerksomheten er dessverre ofte ensidig 
rettet mot de voksne. Det kan være mange 
årsaker til dette. Vi er så fordypet i egne 
reaksjoner at det ikke er overskudd til å hjelpe 
andre. Noen ønsker å beskytte barna. I beste 
mening unnlater vi derfor å snakke om døden 

og tapet. Dermed overlates barna til sin egen 
fantasi som ofte kan være langt verre enn 
virkeligheten. Barn kan reagere negativt på 
å bli holdt utenfor. Det er viktig at de får en 
følelse av å få være med, og at vi tar oss god 
tid til å snakke med dem.

I denne boken er det Psykolog Reidun 
Ingebretsen som skriver om det å leve med sorg.

Det er ingen fasitsvar på det å leve med sorg. 
Teksten er ment som en generell betraktning.

Vi har også vår egen sorgbok som heter  
«Vi møtte sorgen». Ta kontakt med oss, så får 
du boken uten kostnader. 

Sorg er livets normale reaksjon på tap



Minnene
Ta det med deg! 

Det minste av grønt 

som har hendt deg 

kan redde livet ditt en dag 

i vinterlandet. 

 

Et strå bare, 

et eneste blankt lite strå 

fra sommeren i fjor 

frosset fast i fonna, 

kan hindre skredets 

tusen drepende tonn 

i å styrte utfor.

Hans Børli



Ønsker du bildene digitalt og/eller flere utgaver
av denne boken, ta kontakt med oss.

Br. Ekeberg AS
Tlf.: 61 33 20 30 - jolstad.no
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